
Els alcaldables 1983 
aquest departament i va estar recordant 
amb veu alta la cara que posava Josep 
Pujadas quan es negociaven les conse-
lleries i la de sanitat s'adjudicava a Jo-
sep Serratusell. El senyor Canal tingué 
de passar per la vergonya de que Josep 
Pujadas li recordés que ell, en aquells 
moments, no estava a l'ajuntament i que 
no va participar a les negociacions i que 
mal podia recordar la cara que feia quan 
ell estava a casa seva. Qué vol dir això?: 
Que nosaltres teniem en el nostra pro-
grama la creació d'aquest departament i 
ells també. Calia anar amb cura. 
- Però el departament es posava en 
marxa i la participació de Josep Se-
rratusell era meritòria... 
- Aixó ningú pot negar-ho i el senyor Se-
rratusell, mentre fou el responsable tin-
gué una participació destacada. Però 
voldria dir que el treball realitzat ha es-
tat basicament d'equip, amb una activa 
intervenció d 'Anna Maria Palé, abans i 
ara i un excel.lent assessorament tècnic 
del doctor Pere Montal, autèntica àni-
ma i l'impulsor pràctic de totes les coses 
que s'han fe t Fins ara disperses, s'han 
agrupat totes les activitats engegades en 
la Fundació Pública de la Salut, que és 
una iniciativa de concepció absoluta del 
nostre grup i que fa a Granollers pionera 
en aquest sentit, doncs no hi ha cap més 
ajuntament que tingui endavant una ex-
periència d'aquest tipus. El treball d'a-
questa conselleria ha estat geganti i la 
prova en son tots els serveis de preven-
ció que hi han o el treball realitzat en 
matèria de medi ambient, on es pot es-
mentar. per exemple, la iniciativa presa 
per a la defensa del Besos i dels seus 
afluents, on hi ha el nostre Congost. 
- El màxim exponent de la vostra ges-
tió el donaria l 'apartat d 'urbanis-
me? 
- N o sé si es pot dir aixi, però el que és 
evident ès que en aquest camp hem 
aconseguit un tret bàsic: l'elaboració del 
nou Pla General d'Ordenació. Per pri-
mera vegada Granollers disposarà d'un 
pla fet amb «cara i ulls», pensant en la 
gent, no en els especuladors. Un Pla 
General que preveu totes les zones ver-
des, tots els equipaments necessaris. 
Una ciutat de 60.000 habitants i no l'a-
nimalada de 250.000 prevista pels fei-
xistes i la dreta més carca de la ciutat. 
Convé ara que aquest pla sigui interpre-
tat amb generositat i a favor del poble, a 
favor dels ciutadans. Pel que fa a les 
obres públiques s'ha de dir que se n'han 
realitzat més de cinquanta i diria, per 
tant, que la gestió del grup socialista en 
el govern municipal ha estat escandalo-
sament positiva. S'ha refet les obres mal 
fetes i s'han constmit de nou sota un ni-
vell de qualitat que està a la vista de tot-
hom. S'han fet les previsions necessà-
ries pels terrenys que hauran d'acollir 
les noves escoles; l'ajuntament de Gra-
nollers, que no tenia pràcticament res, 
en aquests moments té més de 65.000 
metres quadrats, majoritariament a la 
zona de Ponent, on s'hi farà un gran 
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parc amb els respectius equipaments; 
també s'han urbanitzat varies places a 
diversos barris amb i'objectiu de que la 
mainada disposi de llocs on jugar o on, 
senzillament, es pugui disfrutar del bon 
temps que com a pais mediterrani 
tenim. 
- Parlant de places, la de Perpinyà no 
ha despertat excesives simpaties... 
- El problema d'aquesta plaça és només 
una qüestió de gustos. Crec que no cal 
donar-li excesiva incidència. Pot ser si 
és massa freda, però aixó s'arrecla 
posat-hi unes jardineres que hi donguin 
colorit, que sempre si és a temps. Ningú 
pot negar que té una concepció 
funcional... 

A tres quarts de sis de la tarda d'un diu-
menge del mes d'abrü,la xerrada amb 
l'alcalde de Granollers ja ès densa. D e 
les seves paraules és desprèn la seva sa-
tisfacció del treball realitzat al llarg de 
quatre anys de gestió al front d'una de 
les ciutats de l'Estat espanyol amb un 
més alt «standing». 

«Quan he interferit el 
treball d'algun regidor 
ha estat per evitar un 
disbarat...» 

«Em sembla una 
barbaritat que hi hagi 
un partit que faci una 
carbassa a les seves 
persones que han treballat 
en el consistori...» 

- Quines són les realitzacions que no 
heu pogut fer per manca de 
temps? 
- Tot el que estava previst s'ha fet i les 
poques coses que encara no s'han posat 
en marxa o bé ha estat perquè els pro-
jectes encara estan en fase de confecció • 
o bé perquè en el moment d'iniciar-les 
no es disposava dels diners. Hi han va-
rios projectes que s'ha de dur a terme en 
el decurs dels quatre propers anys. 
- I quins són? 
- Quan a obres públiques he de dir que 
ja hi ha un acord amb la Generalitat i 
que la consüucció del cinturó de Grano-
llers permetrà fer passar per fora de la 
ciutat o del casc urbà. millor dit. la 
Nacional-152. Primeres pedres d'això 
són l'eixemplemeht del pont de l'Hospi-
tal o la construcció, ja aprovada, del 
pont del carrer Ramon Llull. que ens 
hem proposat que no costi ni un duro als 
ciutadans de Granollers. Sobre un pres-
supost total de més de 150 milions de 
pessetes, hores d'ara ja tenim una sub-
venció de la Diputació de Barcelona del 
75 per cent i'estem convençuts d'acon-
seguir el 25 per cent que resta. Voldria 

dir aqui que mai la nostra ciutat havia 
aconseguit tantes pessetes de les nostres 
Institucions per a realitzacions públi-
ques. Com a gran projecte pendent tam-
bé vull significar el de la construcció del 
nou Teatre Municipal que aixó si que és 
una espina que tenim clavada. De qual-
sevol manera aquesta és una de les rea-
litzacions que si convé ara mateix em 
comprometo a signar. Vull assenyalar 
que hem estat fent gestions i en un mo-
ment determinat Granollers va disposar 
d'una subvenció de 25 milions. A les 
hores, vàrem parlar amb els directius 
del Casino -amb Josep Muntal, concre-
tament. el seu president- i penso que no 
va haver-hi la sensibilitat necessària 
com per a veurà que la ciutat més que 
«bingos» necessita locals culturals. Al-
tres projectes són Tagilització de la 
construcció de les noves escoles de Can 
Bassa, Ponent i Lledoner, la resolució 
del nou escorxador comarcal, que ja es-
tà en marxa, però on s'han d'aclarir les 
posicions dels diversos ajuntaments que 
hi participen. Crec que s'ha de ser una 
mica valent i posar-ho entre tols en mar-
xa. Quan una cosa ja funciona ès molt 
fàcil apuntar-s'hi. 
- Qué oferebc Rafael Ballús als ciuta-
dans de Granollers per a demanar el 
seu vot? 
- A nivell personal els hi ofereixo una 
dedicació com no hi havia hagut mai, 
cosa que crec que he demostrat aquests 
quatre anys sobradament A nivell co-
l.lectiu els hi oferebco tot el bagatge del 
Grup Socialista -amplament provat-, 
cosa per la qual repetim la pràctica tota-
litat de la nostra llista. 
- E s una indirecta a algú ...? 
- E m sembla una veritable barbaritat 
que hi hagi un partit que faci una carbas-
sa, que suspengui, a les persones que 
han estat treballant en el consistori i que 
agafi a una persona de la categoria d'O-
riol Montafla i el situi. d*una patada. en 
el lloc número 12 de la llista, substituint-
lo per una persona d'una capacitat mes 
limitada. Sé que hi ha gent que està ofe-
sa perquè consideren que amb aquest 
canvi s'ha fet el negoci del Robert amb 
les cabres. 
- Veig una mica de vanItaL.. 
- Mira, nosaltres hem aprovat el nostre 
equip i a més. amb nota. Es curiós que 
en el partit dels treballadors de Grano-
llers. si mires la gent amb possibilitats 
d'accedir a llocs de responsabilitat, hi 
hagi una quantitat notable d'universita-
ris i de gent amb una bona preparació, 
molt per damunt del que ofereix CiU. I 
no parlem ja d'Alianza Popular, perquè 
la diferència és d'anys-llum. 
- Deixem els aspectes col·lectius i pas-
sem als personals. H a s rebut vàries 
crítiques de personalisme en la 
teva actuació... 
- Home. en determinats moments, com 
que la responsabilitat d'un alcalde ès 
p)ersonal. l'actitud que s'en deriva és 

s e g u e i x 

L'Actualitat Comarcal, 29/4/1983, p. 19 / Col·lecció de premsa i butlletins / Arxiu Municipal de Granollers


